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بخشودگی جرایم بیمه های شخص ثالث 
به مدت ۲۰ روز

رئیس کل بیمه مرکزی از بخشــودگی جرایم بیمه های شــخص ثالث به 
مدت ۲۰ روز خبر داد.به گزارش صدا و ســیما، غلامرضا سلیمانی رئیس کل 
بیمه مرکزی از بخشودگی جرایم بیمه های شخص ثالث خبر داد و گفت: به 
مدت ۲۰ روز جریمه های بیمه شــخص ثالث بخشیده خواهد شد و افرادی 
که به هر دلیل خودروهای موتوری خود را بیمه نکرده اند و شــامل جریمه 
شده اند، می توانند بدون پرداخت جریمه، در این مدت خودروی خود را بیمه 
کنند.وی افزود: طی بخشــنامه ای که اخیراً با مصوبه مجمع به سراسر کشور 
ابلاغ کرده ایم، قرار شــد که از ۱۷ مهر تــا ۶ آبان ماه به مدت ۲۰ روز همه 
وســایل نقلیه موتوری مثل موتورسیکلت، خودروهای سواری و ماشین آلات 
کشاورزی که تا کنون بیمه نامه شخص ثالث نداشته اند و یا به دلیل پرداخت 
نکردن بیمه شــخص ثالث جریمه شده اند، می توانند بدون پرداخت جریمه 
به مراکز بیمه مراجعه و خودروی خود را بیمه کنند.ســلیمانی در پایان بیان 
کرد: براســاس قانون اگر خودرویی موتوری بیمه نامه شــخص ثالث نداشته 
باشد ضمن اینکه به اندازه بیمه یک سال جریمه می شود در زمان بروز حادثه 
هم نمی تواند هیــچ کمک یا خدمتی از بیمه دریافــت کند به همین دلیل 
کسانی که تاکنون بیمه نداشته اند تشویق می کنیم تا از این فرصت استفاده 

و خودروی خود را بیمه کنند.

مذاکره با چینی ها 
برای انبوه سازی مسکن در ایران

عضو شورای عالی مسکن گفت: وزارت راه و شهرسازی، در حال مذاکره با 
چینی ها برای انبوه سازی مسکن است.به گزارش صدا و سیما، اقبال شاکری 
نماینده مردم تهران در مجلس و عضو شــورای عالی مسکن گفت: وزارت راه 
و شهرسازی برای ساخت مسکن در طرح جهش تولید مسکن با شرکت های 
چینی در حال مذاکره است تا فناوری ساخت مسکن را به کشورمان منتقل 

کند، اما هنوز حضور چینی ها قطعی نشده است.
وی در پاسخ به این سوال که امکان دارد چینی ها همانند ساخت مسکن 
مهر در پرند در این طرح هم مشــارکت کنند، گفت: وزارت راه و شهرسازی 
همانطور که با انبوه سازان داخلی در حال مذاکره است، یک طرف مذاکره هم 
چینی ها هســتند.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی افزود: برای 
کاهش هزینه ساخت و ســاز با چینی ها مذاکره می شود، اما ساخت مسکن 
جهش تولید، به صورت مناقصه و رقابتی خواهد بود.شــاکری تاکید کرد: در 
ساخت مســکن طرح جهش تولید، باید از حداکثر توان شرکت های داخلی 

بخش خصوصی استفاده شود.

استرداد هزینه پروازهای بلاتکلیف اربعین؛ به زودی 
 سخنگوی کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس در خصوص 
استرداد مبلغ پروازهای انجام نشــده اربعین گفت: مسئولان قول دادند این 
موضوع هرچه سریع تر حل وفصل شود.به گزارش رادیو گفتگو، روح الله نجابت 
افزود: جلســه ای جدی و مفصل در کمیســیون با حضور مسئولان ذی ربط 
مراســم اربعین داشتیم و دوســتان از وزارت کشور، سازمان هواپیمایی، حج 
و زیارت، وزارت راه، اورژانس، هلال احمر، صداوسیما و نیروی انتظامی حضور 
داشتند.در ابتدای این جلســه معاون وزیر کشور گزارشی مفصل ارائه داد و 
ســپس کمیسیون شــوراها دغدغه های خود را اعلام کرد. در این دور تجربه 
جدیدی نداشــتیم و به مراتب حجم زوار کمتر بود و لذا انتظار داشتیم کار با 
نظم و دقت بیشتری صورت گیرد.این نماینده مجلس تاکید کرد که اتفاقات 
به وجود آمده با انتظارات تطابق نداشت و لذا مجلس به صراحت نکات خود را 
بیان کرد و مسئولان هم آن را پذیرفتند.نجابت خاطرنشان کرد: بخشی از این 
ناهماهنگی ها یقیناً قابل مدیریت بوده است؛ چراکه می توانستیم برنامه ریزی 
دقیق تری صورت دهیم و از طرفی حرف های دو و سه گانه از جانب مسئولان 
زده شــده بود که شخصاً به عنوان یک شهروند شــنونده آن بودم و اعتمادم 

خدشه دار شد.

۸۸ درصد مطالبات چایکاران پرداخت شد
رئیس سازمان چای کشور از پرداخت ۸۸ درصد مطالبات چایکاران بالغ بر 
۶۲۶ میلیــارد و ۵۵۹ میلیون تومان تا کنون خبر داد.به گزارش وزارت جهاد 
کشــاورزی، حبیب جهانســاز وضعیت پرداخت مطالبات چایکاران را نسبت 
به ســنوات گذشــته خوب و قابل قبول ارزیابی کرد و افــزود: دولت تا مهر 
ماه ۱۰۰ درصد ســهم خود و کارخانجات چای کشــور نیز حدود ۸۵ درصد 
ســهم خود را بابت تحویل برگ ســبز چای و مطالبات کشاورزان پرداخت 
کرده اند.وی اظهار داشت: طبق قیمت مصوب شورای قیمت گذاری و اتخاذ 
سیاست های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی برای سال ۱۴۰۰، قیمت 
خرید تضمینی هر کیلوگرم برگ ســبز چای درجه یک ۶,۶۹۰ تومان و هر 

کیلوگرم برگ سبز چای درجه دو نیز ۴,۷۸۱ تومان تعیین شده است.
جهانســاز، میزان برداشت برگ سبز چای از ابتدای سال جاری تاکنون را 
۱۲۶ هزار تن عنوان کرد.وی ادامه داد: به رغم تنش های محیطی، خشکسالی 
و ســرمازدگی در ســال جاری، تاکنون ۲۸ هزار و ۳۵۱ تن چای خشک در 
کشور تولید شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۴ درصد افزایش نشان 
می دهد.رئیس سازمان چای کشــور با اشاره به آغاز چین پاییزه از چند روز 
گذشته، پیش بینی کرد در چین پاییزه که تا پایان مهرماه ادامه دارد، بین ۸ 
تا ۱۰ هزار تن برگ سبز چای از باغات استان های گیلان و مازندران برداشت 
شــود.وی تصریح کرد: سرمای زودرس در پاییز، بارش ها و کاهش دما، رشد 

گیاه چای را متوقف کرده است.

اخبار کوتاه

تاکید بر لزوم اســتفاده حداکثری از ظرفیت کشورهای 
همســایه و منطقه در همکاری های تجــاری با ایران باعث 
شــده از ظرفیت های جدید برای این مشــارکت دو جانبه 
آمارهایی تازه ارائه شــود.به گزارش ایسنا، نشست مجمع 
تجاری ایران و قزاقســتان با حضور غلامحســین شافعی 
رئیس اتاق ایــران، کایرات توربایف، معــاون وزیر تجارت 
قزاقســتان، اســخت اورازبای سفیر قزاقســتان در ایران، 
محمدرضا کرباســی معاون بین الملل اتاق ایران، روســای 
اتاق های بازرگانی سراسر کشور، روسای تشکل های تولیدی 
و صادراتی، فعالان اقتصادی طرف قرارداد با قزاقستان، اعضا 
و هیات رئیسه اتاق مشترک ایران و قزاقستان، نمایندگانی 
از وزارت جهاد کشاورزی، راه آهن، سازمان توسعه تجارت، 
شهرداری تهران و وزارت امور خارجه برگزار شد.هرچند در 
سال های گذشته فراهم نبودن برخی زیرساخت ها، مانع از 
افزایش جدی همکاری های اقتصادی میان ایران و قزاقستان 
شده اما در این نشست مشترک، دو طرف بار دیگر بر لزوم 
فراهم کردن مقدمات برای رسیدن به سقف همکاری ها که 
می تواند به ســالی شــش میلیارد دلار برسد تاکید کردند.
غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران با بیان اینکه دو کشور 
ایران و قزاقستان اشتراکات زیادی در حوزه تمدن و فرهنگ 
داشته و روابط دیرینه ای داشــته اند گفت: مناسبات ایران 
با کشورهای همســایه اولویت ویژه ای دارد که در این بین 
قزاقســتان به عنوان یکی از بزرگ ترین کشورهای آسیای 
مرکزی برای ما از جایگاه مهمی در سیاســت خارجه ایران 

برخوردار است. 
به طوری که در دو ســال گذشته باوجود کرونا مرزهای 
دو کشــور هیچ گاه بســته نبود و کالاهای تجاری از طریق 
مرزهای آبی مبادله می شد.او تأکید کرد: با توجه به منابع و 
توانایی های دو کشور در زمینه های مختلفی همچون نفت، 
گاز و کشــتیرانی در دریای خزر، پتروشــیمی، کشاورزی، 
فلــزات، مواد معدنــی و شــیمیایی، دامپــروری، مصالح 
ســاختمانی و خدمات فنی و مهندســی توســعه روابط با 
جمهوری قزاقستان برای ایران از جایگاه ویژه ای برخوردار 
اســت. به خصوص که با توجه به حضور فعال قزاقستان در 
تعاملات جهانی و همچنین عضویت این کشور در اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا و پیمان شانگهای پتانسیل توسعه روابط 
تجاری دو کشــور بیش از پیش ایجاد شــده است.شافعی 
بــا تأکید بر اینکه حجم روابط تجاری دو کشــور با وجود 
این فرصت ها در ســطح مطلوبی قرار ندارد گفت: بر اساس 
آمار حجم مبادلات تجاری دو کشور در سال ۲۰۲۰، ۲۳۵ 
میلیون دلار بوده اســت که در مقایسه با حجم ۸۵ میلیارد 
دلاری تجارت خارجی قزاقستان این عدد بسیار ناچیز است. 
لذا لازم است برای توسعه روابط تجاری نسبت به رفع موانع 
از جمله تســهیل صدور روادید گام های عملیاتی برداشته 
شــود.رئیس اتاق ایران کریدور بندرعباس-ترکمنســتان-

قزاقســتان را به عنوان فرصتی مهم بــرای ترانزیت کالا و 
تأمین نیازهای کشــورهای مرتبط با ایــن کریدور ارزیابی 
کرده و بیان کــرد: این کریدور باعث اتصال قزاقســتان و 
ســایر کشــورهای cis، خلیج فارس و کشورهای جنوب 
شــرقی آسیا می شــود. بنابراین فعال شدن این کریدور به 
توسعه تجارت کشــورهای طول مسیر کمک خواهد کرد.
شــافعی ادامه داد: فعال کــردن حمل ونقل دریایی بین دو 
کشور هزینه های تمام شــده کالا را به مراتب کاهش داده و 
باعث تسریع و تسهیل در موضوع حمل ونقل خواهد شد. لذا 
لازم است زیرساخت های بندری دو کشور تقویت و زمینه 
حمل ونقل دریایی دو کشــور توسعه یابد.در بخش دیگری 
از این نشست محمدرضا کرباســی، معاون بین الملل اتاق 
ایران با بیان اینکه ایران هیچ گونه محدودیتی برای توسعه 
همکاری های خود با قزاقســتان ندارد بیان کرد: اتاق ایران 
در راستای سیاست های اقتصادی کشور برای توسعه روابط 
اقتصادی با قزاقســتان کاملًا آماده است. دو کشور ایران و 
قزاقســتان در چند ســازمان مهم اقتصادی از جمله اکو و 
سازمان همکاری های اسلامی عضو هستند و در کنار این ها 
دو کشــور می توانند در اوراسیا و شــانگهای روابط نزدیک 
داشته باشند.کرباسی تأکید کرد: بر اساس مطالعات صورت 
گرفتــه ظرفیت همکاری های تجــاری و اقتصادی ایران و 
قزاقســتان تا ســقف ۶ میلیارد دلار پیش بینی شده است. 
این عدد به راحتی در دســترس اســت. بخش خصوصی 
نیازمند بسترسازی برای مباحث تجاری است. در این راستا 

تسهیل حمل ونقل و صدور ویزا و ایجاد تعرفه های ترجیحی 
دو جانبــه )جدا از تعرفه های ترجیحی در قالب اوراســیا( 
می توانند زمینه گسترش همکاری های ایران و قزاقستان را 
افزایش دهند و ســقف پیش بینی شده محقق شود.او ادامه 
داد: همچنین جدا از ظرفیت ۶ میلیاردی پیش بینی شده، 
شــرکت های ایرانی در حوزه های فنی و مهندسی تا سقف 
۱.۵ میلیارد دلار امکان ارائه خدمات به قزاقستان را دارند. 
امیدواریم بستر مناسب برای حضور شرکت های ایرانی در 

مناقصه ها فراهم شود.
اولویت کشورهای حوزه اوراسیا 

در تجارت خارجی ایران
رئیس کل ســازمان توســعه تجارت ایــران در دیدار با 
معاون وزیر تجارت و همگرایی قزاقســتان گفت:کشورهای 
حوزه اوراســیا در اولویت تجارت خارجی ایران قرار داشته 
و در میان کشورهای اوراسیا، روسیه و قزاقستان از جایگاه 
ممتازی برخور دارند.به گزارش سازمان توسعه تجارت ایران، 
علیرضا پیمان پاک در دیدار با کایرات توربانف، معاون وزیر 
تجارت و همگرایی قزاقستان که به تهران سفر کرده است، 
با اشاره به رویکرد متفاوت و جدی دولت جدید در ایران به 
توسعه روابط تجاری با کشورهای منطقه و همسایگان اظهار 
داشت: این موضوع نه تنها در وزارت صنعت، بلکه از سوی 
شخص رئیس جمهوری نیز به صورت مکرر در برنامه های 
انتخاباتی اعلام شــده و بر اهمیت آن اذعان شــده است.
وی افزود: طبق دســتور و تاکید رئیس جمهوری، توسعه 

تجارت با همسایگان پیگیری شــده و بر مبنای آن برنامه 
ای برای سازمان توســعه تجارت تدوین شده است. براین 
اســاس، توسعه مناســبات تجاری و بهره مندی حداکثری 
از ظرفیت های موجود دو طرف، در دســتور کار قرار دارد.

معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران ادامه 
داد: قزاقستان بازار مناسبی برای محصولات ایران به شمار 
می رود و در عین حال نیز این کشــور توان رفع بسیاری از 
نیازهای کشور ما را دارد.پیمان پاک تصریح کرد: آمار پایین 
تجارت دوجانبه متناســب با هدف های دو طرف نیست و 
افزایش حجم مبادلات دوجانبه مهمترین هدف در راستای 
توسعه روابط تجاری محسوب می شود که این امر عزم جدی 
طرفین را می طلبد.وی با تاکید بر اینکه توافقات دو و چند 
جانبه در حوزه بانکی، لجســتیکی و تجاری از راهکارهای 
رفع سریع موانع است، گفت: لازم است کانال مالی دو جانبه 
به منظور غلبه بر مشــکلات تحریمی ایجاد شود که در این 
زمینه پیشــرفت های قابل توجهی با همکاری طرف قزاق 
داشــته ایم.رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره 
به سفر قریب الوقوع هیات بزرگ ایرانی به قزاقستان جهت 
هماهنگی های بیشتر، تاکید کرد: نمایشگاه توانمندی های 
قزاقســتان در ایران و همچنین نمایشــگاه توانمندی های 
ایران در قزاســتان نیز باید بر پا شود.در ادامه این نشست، 
کایرات توربانف، معاون وزیر تجارت و همگرایی قزاقســتان 
نیز با تاکیــد بر اهمیت ابعاد این دیدار که نشــات گرفته 
از رویکرد توســعه منطقه ای قزاقستان است، گفت: کرونا 
موجب محدودیت هایی شــد که مانع از پیشبرد برنامه های 
از پیش طراحی شــده توسعه ای دو طرف شد.وی افزود: با 
توجه به جایگاه با اهمیت ســازمان توسعه تجارت ایران به 
عنوان تنظیم کننده تجارت خارجی جمهوری اسلامی ایران، 
تــلاش کردیم تا با همکاری و هماهنگی موانع موجود را از 
میان برداریم، از جمله طی این ســفر ملاقات های بسیاری 
با هدف بررســی مشکلات بخش های مختلف و مانع زدایی 
همه جانبه از توســعه تجارت طرفین صورت گرفت.معاون 
وزیر تجارت و همگرایی قزاقســتان ادامه داد: این دیدارها 
با حضور هیاتی شــامل بیش از ۲۰ نماینده از شرکت های 
بزرگ قزاق با بخش خصوصی و دولتی ایران برگزار شــده 
که نشانگر اشتیاق و عزم دو طرف به توسعه روابط تجاری 
است.توربانف همچنین پیشنهاد کرد با تسریع در برنامه های 
مشــترک به ویژه مقدمات هفدهمین اجلاس کمیســیون 
مشترک ضرر زمان از دســت رفته در دوران کرونا جبران 
شــود.برگزاری هفدهمین اجلاس مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و قزاقستان، موضوع تهاتر، تقویت مبادلات 
تجاری از طریق دریای خزر و توســعه همکاری ها در قالب 
اتحادیه اقتصادی اوراســیا و اکو و همچنین  اعلام آمادگی 
در حوزه سوآپ انرژی از جمله مباحث محوری مورد گفتگو 

در این دیدار بود.

گــروه اقتصادی- شــهرام صدوقی: 
رئیــس انجمن صنفی تولیدکننــدگان لوازم 
خانگی بــا انتقاد از مصوبه دولتی در خصوص 
تجمیع امتیاز پیله وران از قاچاق گســترده  و 
رسمی لوازم خانگی به کشور خبر داد و این را 
موضوع خطری جدی برای تولید داخلی کشور 
ســالاری،محمدرضا  مردم  گزارش  دانست.به 
دیانی ، مدیرعامل گروه توسعه سرمایه گذاری 
اســنوا در جمع خبرنگاران که برای بازدید از 
کارخانجات گروه انتخــاب به مورچه خورت 
استان اصفهان ســفرکرده بودند ضمن بیان 
خبر فــوق گفت: قاچاق لــوازم خانگی نفس 
تولید داخــل را در این بخــش از صنعت به 
تنگ آورده اســت.وی در این خصوص افزود 
: متاســفانه برخی مصوبــات دولتی در دولت 
گذشــته باعث افزایش قاچاق به کشور شده 
است بطوریکه الان شــاهد قاچاق ساماندهی 
شده در ابعاد بزرگ هستیم.دیانی در نشست 
خبری خود با خبرنگاران با اشاره به نامه مقام 
معظم رهبری در خصــوص اعلام ممنوعیت 
واردات لوازم خانگی به کشــور تصریح کرد : 
درخواســتی که ما در مورد ممنوعیت واردات 
محصولات خارجی به کشــور داریم یک دوره 
۵ ساله را شامل میشود بطوریکه قطعا پس از 
این دوره صادرات قطعات به خارج از کشــور 

شــکل خواهد گرفت و تولیدات داخلی لوازم 
خانگی در ســبد خرید خانوارهــای ایرانی به 
جایــگاه اصلی خود خواهد رســید. وی ادامه 
داد: بعــد از نامه نــگاری با رهبــری در مورد 
ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره ای، برخی 
از افراد موضــوع انحصار را مطرح کردند. چرا 
زمانــی که ۸۵ درصد بازار در اختیار کره ای ها 
بود این مباحث مطرح نمی شــد؟ شرکت های 
سامســونگ و ال جی، خود کشور ما را ترک 
کردند؛ زمانی که مصرف کننده نیاز به قطعه و 
خدمات داشت یکدفعه بازار را خالی کردند و 
تولیدکنندگان داخلی بودند که توانستند این 

خلا را پر کنند. 
وی خاطرنشان کرد: طی سه سال گذشته 
که به علت تحریم، واردات لوازم خانگی ممنوع 
شــد شاهد افزایش تولید و اشتغال در صنعت 
لوازم خانگی بودیم. اما حالا جریانی پیش آمده 
که تولید را محکوم می کنند . وی خاطرنشان 
کرد: طی سه سال گذشته سرمایه گذاری های 
زیــادی در صنعت لوازم خانگی انجام شــده 
علت نامه نگاری ما بــا رهبری، نگرانی مان در 
مورد امنیت ســرمایه  این سرمایه گذاران بود. 
کســانی کــه در این صنعت ســرمایه گذاری 
کــرده بودند اگر ناگهان بــا درهای باز مواجه 
می شدند ورشکست می شدند. کره ای ها قصد 

داشتند به جای پول های مسدود شده ایران، 
لوازم خانگی به ایران بفرستند. در حالی که در 
بســیاری از موارد دیگر حتی جواب ایمیل ما 
را نمی دهند.دیانی با اشاره به حضور کالاهای 
خارجی در بــازار تصریح کرد: در حال حاضر 
ســهم ال جی در بــازار تلویزیــون ایران ۱۶ 
درصد، ســهم سامســونگ ۱۷ درصد و سهم 
ســونی ۸ درصد است. آن هم در زمانی که ما 
هم تحریم هستیم و هم واردات ممنوع اعلام 

شده است.
محمدرضا دیانی در ادامه نشســت خبری 
در پاســخ به مردم سالاری در خصوص میزان 
اشتغالزایی در گروه صنعتی انتخاب گفت: در 
حال حاضر حدود یازده هزار نفر در قسمتهای 
مختلف گروه صنعتی اسنوا مشغول به فعالیت 
هســتند و همچنین با ســه هزار پیمانکار در 
خارج از مجموعه و در سراسر کشور همکاری 
داریم و طبق برنامه های توســعه ای یکســاله 
ده هــزار نفر نیروی کار جدید به اســتخدام 
شــده های این گروه صنعتی افــزوده خواهد 
شد.دیانی میزان ارزاوری صادرات لوازم خانگی 
در یکســال گذشته را  ۱۴ و ۱۵ میلیون دلار 
عنوان کرد و افزود: ما به سمت توسعه صادرات 
قطعات و صادرات پلیمر به کشورهای سوئد و 
انگلیس رفتیم تا وابستگی ارزی کشور را قطع 

کنیم و در این حوزه خودکفا شویم.مدیر عامل 
گروه توسعه سرمایه گذاری اسنوا گفت: هنوز 
کیفیت لوازم خانگی اسنوا ملموس نشده بود 
اما در یک طــرح تحقیقاتی بالای ۹۰ درصد 
شــاهد رضایت مردم از کیفیت این شــرکت 
بودیم.وی با بیان اینکه حمایت از سلبریتی ها و 
ورزشکاران در حالیست که هیچگونه حمایتی 
از صنعتگران نمی شود، ادامه داد: سال گذشته 
ترکیــه تنهــا از راه حمایــت از صنعت لوازم 
خانگی توانســت دو برابر عواید ناشی از نفت 
ایران درآمدزایی کند.بنابر این گزارش،اســنوا 
یکی از شرکت های تولیدکننده لوازم خانگی 

اســت که در سال ۱۳۸۴ تاســیس شد.این 
شــرکت در منطقه مورچه خورت اصفهان در 
فضایی به مساحت ۲۵ هزار مترمربع فعالیت 
می کند.اســنوا در ابتدا در زمینه تولید اجاق 
گاز و کولر آبی فعالیت داشت اما اکنون تولید 
آن به محصولاتی همچون ماشین لباسشویی، 
تلویزیون و ماشین ظرفشــویی نیز گسترش 
یافته اســتحدود ۵۰ درصــد از قطعات بکار 
رفته در ساخت محصولات این کارخانه تولید 
ایران است.اسنوا در اصل برگرفته از نام اصلی 
این شرکت تحت عنوان«ارکان ساختار نوین 

ایرانیان« است.

رئیس کل بانک مرکزی در جلســه مجازی رؤسای کل 
بانک های مرکزی و وزرای دارایی گروه ۲۴ اولویت این گروه را 
حمایت های مالی و فنی به منظور تأمین و دسترسی عادلانه 
به واکســن کرونا عنوان کرد.به گزارش بانک مرکزی، علی 
صالح آبادی در جلسه مجازی گروه ۲۴ صندوق بین المللی 
پول که ریاست جلســه را عهده دار بود با تشریح وضعیت 
جهانی پاندمی و تأثیر آن بر اقتصاد کشورها گفت: نشانه های 
بهبود در بســیاری از اقتصادهای نوظهور و در حال توسعه 
به چشم می خورد، اما ابهامات زیادی وجود دارد.وی افزود: 
اولویت کلیدی گروه ۲۴ واکسیناســیون ملت ها در ســطح 
جهان اســت، بر این مبنا لازم است تولید و توزیع واکسن 
در سراســر جهان تسریع شــود و تمام کشورها دسترسی 
عادلانه به واکسن داشته باشــند.صالح آبادی با بیان اینکه 
حمایت قدرتمند مالی از کشورهای در حال توسعه اهمیت 
زیادی دارد گفت: ما از تخصیص ۶۵۰ میلیارد دلار از محل 

صندوق بین المللی پول با ســازوکار مشخص جهت مقابله 
با کرونا و ترمیم اقتصادی کشورها استقبال می کنیم.رئیس 
شورای پول و اعتبار افزود: بانک های توسعه چند جانبه نقش 
مهمی در حمایــت از اقدامات مرتبط با همه گیری، کاهش 
محدودیت هــای مالی و مقابله با آســیب های بدهی دارند، 
ضمناً ما از بانک جهانی تقاضا می کنیم راهبردی میان مدت 
برای کمک به کشورهای دارای درآمد متوسط اتخاذ کنند.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین با تاکید بر اســتقبال از 
راهبردهای صندوق بین المللی پــول و بانک جهانی برای 
مقابله با تغییرات اقلیمی گفت: این حمایت ها باید با شرایط 
و ساختارهای اقتصادی کشورها سازگار شوند.وی در پایان 
افزود: کاهش تصاعد کربن باید همگام با تلاش کشــورهای 
در حال توســعه و رفع فقر و نابرابری و رشد اشتغال باشد.
همچنین در این جلســه خانم کریستالینا جورجیوا، رئیس 
صندوق بین المللی پول، به تشــریح اقدامات این صندوق 

در زمینه های برنامه ریزی و ســرعت بخشی در دسترسی 
کشورها به واکسن کرونا پرداخت و گفت: پیش بینی می شود 
تا پایان ســال جاری میلادی ۴۰ درصد کل جمعیت جهان 
واکســن کرونا را دریافت کنند.وی در خصوص برنامه ریزی 
در این زمینه گفت: تدوین سیاست های اقتصادی و پولی بر 
مبنای شرایط هر کشــور و هدف گیری اقشار آسیب پذیر 
باید مورد توجه قــرار گیرد.رئیس صندوق بین المللی پول 
با اشاره به موضوع ســرعت بخشی در بحث واکسیناسیون 
در رسیدن به شمول مالی و رعایت حداقل مالیات شرکتی 
تاکید کرد.جورجیوا در پایان به فعالیت ها و اقدامات صندوق 
بین المللی پول در زمینه های تداوم حمایت از اعضا، تقویت 
تحلیل ریسک، بررســی تغییرات و افزایش امور مربوط به 
برنامه توســعه ظرفیت اشــاره کرد.در ادامه دیوید مالپاس 
رئیس بانک جهانی به وضعیت پاندمی کرونا و متأثر شــدن 
اقتصاد کشــورها از این موضوع، به توســعه واکسیناسیون 

و نحوه تأمین مالی آن اشــاره کــرد.وی همچنین مواردی 
همچون کاهش هزینه های انرژی پاک، دسترســی به برق، 
کاهش یارانه های انرژی، کمک به اقشار محروم، حمل و نقل 
و سوخت های فســیلی را برشمرد و بر لزوم کمک صندوق 
بیــن المللی پول و بانک جهانی در این زمینه ها تاکید کرد.
در این جلســه ســایر رؤســای کل بانک مرکزی گروه ۲۴ 
به ارائه نظرات و پیشــنهادهای خود در زمینه های اقتصاد 
جهانی پرداختند.گفتنی است، در جلسه معاونان گروه ۲۴ 
صندوق بین المللی پول که چهارشنبه هفته گذشته برگزار 
شــد، بر ضرورت همکاری بین المللی به منظور دسترســی 
عادلانه تمام کشــورها به واکســن کرونا و همچنین تولید 
واکسن جهت پیشگیری از ابتلای افراد در کنار تأمین دارو، 
تجهیزات پزشکی از طریق افزایش میزان پرداخت تسهیلات 
با نرخ بهره پایین سازمان های مالی بین المللی به کشورهای 

کم درآمد تأکید شد.

نشست مجمع تجاری ایران و قزاقستان برگزار شد

شریکجدیدتجاریایرانازشمالمیآید

رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی نسبت به قاچاق رسمی هشدار داد

انتقاد از نبود برنامه دولتی برای حمایت از تولید داخلی لوازم خانگی

رئیس کل بانک مرکزی در جلسه G۲۴ مطرح کرد

لزوم دسترسی عادلانه به واکسن کرونا برای کشورها

جدیدترین آمار منتشر شده از سوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت نشان می دهد کالاهای استفاده شده در 
تولید سهم بسیار بیشتری از کالاهای مصرفی در سبد 
واردات دارند و ســهم کالاهای مصرفی فقط ۱۶ درصد 
است.بر اســاس این آمار در چهار ماهه نخست امسال 
۱۴ میلیون و ۵۶۹ هزار تن کالای سرمایه ای، واسطه ای 
و مصرفی به ارزش بیش از ۱۲ میلیارد و ۵۰۹ میلیون 
دلار به کشور وارد شده اســت.همچنین آمارها نشان 
می دهد که به لحاظ وزنی، کالاهای واســطه ای ۷۱.۸ 
درصد، یعنی بیشترین ســهم از کل واردات را به خود 
اختصاص داده اند. به طوری که در این مدت ۱۰ میلیون 
و ۴۷۲ هزار تن کالای واسطه ای به ارزش ۱۱ میلیارد و 
۷۴۳ میلیون دلار به کشور وارد شده که نسبت به چهار 
ماهه اول ســال قبل به لحاظ وزنــی ۳۴.۸ و به لحاظ 

ارزشــی ۶.۶ درصد رشد داشــته است.سهم کالاهاس 
ســرمایه ای نیز در این مدت ۱۶ درصد بوده و در چهار 
ماهه نخست امسال یک میلیون و ۷۵۳ هزار تن کالای 
واســطه ای به ارزش ۱۷۵ میلیون دلار وارد شده است. 
وزن این نوع کالا نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۸.۲ 
درصد افزایش یافته، اما ارزش آن ها ۱۶.۸ درصد کاهش 
داشــته است.همچنین در این مدت دو میلیون و ۳۴۴ 
هــزار تن کالای مصرفی به ارزش ۵۹۱ میلیون دلار به 
کشور وارد شده  یعنی ســهم کالاهای مصرفی از کل 
واردات ۱۶ درصــد بوده اســت. وزن و ارزش کالاهای 
مصرفی وارد شده نیز نســبت به چهار ماهه اول سال 
قبل ۲۹ و ۳۴.۶ درصد افزایش یافته است.گفتنی است 
که کالاهای واسطه ای مانند چوب در ایجاد دیگر کالاها 

استفاده می شود.

بررسی آمارها نشان می دهد که تامین مالی صورت 
گرفته از بازار سرمایه در پنج ماهه ابتدایی سال جاری 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۱.۸ درصد رشد کرده 
و شاخص کل بورس نیز در این مدت ۱۳.۸ درصد افت 
کرده اســت.طبق گزارش بانک مرکزی شــاخص کل 
بورس تا پایان مردادماه امســال معادل یک میلیون و 
۵۱۵ هــزار و ۵۴۹ واحد بوده که در مقایســه با مدت 
مشابه سال گذشته به میزان ۱۳.۸ درصد افت و نسبت 
به پایان ســال قبل نیز ۱۵.۹ درصد رشد کرده است. 
از ســوی دیگر، شاخص کل فرابورس نیز در پنج ماهه 
امسال در بورس حجم معاملات معادل ۵۶ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد سهم و ارزش آن ها به میزان ۳۶۸ هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان بوده که هر یک از این ارقام در مقایســه 
با مدت مشابه سال گذشته معادل ۳۷.۷ و ۶۹.۶ درصد 

افت کرده اســت.این در حالی است که حجم و ارزش 
معاملات در بورس طی این مدت نیز نســبت به پایان 
سال گذشته در گزارش بانک مرکزی اعلام نشده است.
علاوه بر این، ارزش بازار سهام در بورس طی پنج ماهه 
اول امســال معادل ۶۰۹۹ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان 
بوده که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۷.۳ درصد 
کاهش داشته است. از ســوی دیگر، ارزش بازار سهام 
در این مدت نســبت به پایان سال قبل به میزان ۱۶.۸ 
رشد داشته است.در کل، طی پنج ماهه اول سال جاری 
معــادل ۱۴۱ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان تامین مالی از 
بازار ســرمایه صورت گرفته که نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۱۱.۸ درصد بیشتر شده است.تامین مالی 
از بازار سرمایه در مرداد نسبت به تیرماه سال جاری نیز 

به میزان ۱۰۶ درصد با رشد مواجه شده است.  

افزایش ۱۱.۸ درصدی تامین مالی از بازار سرمایهسهم کالاهای مصرفی از واردات، فقط ۱۶ درصد

»آگهيمزایدهعمومي«
سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري سمنان 
به اســتناد مجوزهاي اخذ شــده در نظر دارد نسبت به اجاره 

عرصه به شرح ذیل از طریق مزایده عمومي اقدام نماید:

کاربري
مساحت و 

نشاني
اجاره ماهیانه 

)ریال(
سپرده شرکت در 

مزایده )ریال(

۱

اجاره 
عرصه  )مورد 
استفاده گل 

فروشي(

 سمنان،  بوستان 
نه دي، بر بلوار نه 
دي به مساحت 
تقریبي ۳۵۰ 

مترمربع

۱۷،۰۰۰،۰۰۰۱۱،۰۰۰،۰۰۰

لذا از کلیه متقاضیان دعوت مي گردد تا مورخه 1400/8/3 
جهت دریافت، تکمیل اسناد مزایده به آدرس: سمنان، میدان 
اســتاندارد، بلوار شــهدا پدافند هوایي، سازمان سیما، منظر و 
فضاي سبز شــهري شهرداري سمنان )واحد حقوقي( مراجعه 
و یا با شــماره تلفن: 33370306 تماس حاصل نمایند. لازم 
به ذکر است سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار مي باشد.

ف
ردی

آگهی فقدان مدرک تحصیلی )نوبت سوم(
مدرک فارغ التحصیلی اینجانــب فاطمه محمدی فرزند محمد 
به شــماره شناسنامه ۲۴۲۰۱ صادره از تهران در مقطع کارشناسی 
رشته زبان و ادبیات انگلیسی صادره از واحد دانشگاهی دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد کرج با شماره ۱/۵۴۴۶۶ مفقود گردیده و فاقد اعتبار 
می باشــد. از یابنده تقاضا می شــود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد کرج به نشانی کرج بلوار موذن ارسال نماید.


